
 
Referat til skolebestyrelsesmøde mandag d. 26.10.2020 

kl. 18.15-20.45 på afd. Søndre 

 

Afbud:  

Referent: Dorthe Rohwer 

Elevrepræsentanter deltager i punkt nr:    1 – 4 

 Godkendelse af dagsorden  
 
Godkendelse af referat   
5 min 

Dagsordenen er godkendt. 
 
Referatet er godkendt.  
 

 

1 Fra Elevrådet 
Hvad er der gang i elevrådet, og 
hvad er der siden sidst? 
 

v. elevrådsmedlemmer  
10-15 min 

Afd. Stenderup:  
Elevrådet har været rundt i klasserne og spørge til ønsker. 
Indkomne ønsker:  
Svævebane 
Armgang 
Hoppepude 
Vandautomat 
Mørklægningsgardiner. 
Mest til udendørsaktiviteter 
Ønske om en madbod. Fx snack til frikvarteret. 
Ift. corona: 
I Stenderup er børnene ikke særlig gode til at holde af stand.  
 
Afd. Søndre:  
Flere aktiviteter til udskolingen ønskes. 
Det er godt at man må gå i Magion, fint at være i klassen med 
smart-boardet.  
Spritten var ikke af en god kvalitet, så det er fint, at der er 
kommet et nyt mærke. 
Torsdagen er tung rent fagligt. Før lå valgfagene om torsdagen og 
det gav lidt luft i dagens skema. 
Døren ud til gangen er taget af, og det finder drengene ret 
irriterende. Døren er taget af, da nogle ikke kunne finde ud af at 
opføre sig ordentligt. Der lå vand og toiletpapir rundt på gulvet.  
Toilettet er herefter ikke blevet låst.  
 

2 Boden på afd. Søndre 
Forslag om forsøg 
Prissætning – drøftelse 
v. elevråd og skoleleder 
20 min 

Elevrådet fremviste en PP, som indeholdt madideer til boden. 
Der er generel utilfredshed med salg af det grove brød. 
Også de solgte drikkevarer nu og tidligere var i fokus. 
Salat bliver også efterspurgt, og der er fundet to bud på gode 
salater.  
Elevrådet har fået grønt lys til at lave nogle forsøg sammen med 
Lena i boden til alternativer rettet mod overbygningen. 
Fokus er på om det er muligt med et større sortiment i boden – 
med f.eks. juice og hvidt brød.  
Skolebestyrelsen anerkender elevrådets input. Det er væsentligt, 
at tilbuddet i boden er godt for alle børn fra 7 til 16 år. 



 
Det kunne være en mulighed at have specielle tilbud for 
overbygningseleverne, så de også bliver på skolen. 
En mulighed kunne også være at lave en 
spørgeskemaundersøgelse blandt udskolingens elever ift. 
fremtidig brug af boden. 
Det besluttes, at elevrådet sammen med ledelse og Lena forsøger 
sig frem inden for nogle bestemte rammer. Fx er sodavand og 
pizza ikke gangbart. 
Mad- og kostpolitikken skal overholdes.  
Herefter drøftes alternativer og muligheder i udvalget igen 
sammen med et par stykker fra elevrådet. 

 

3 Politikker 
Gennemgang med henblik på 
beslutning om evt. justering. 
v. formanden 
15 min 

Bilag fremsendt og drøftet. 
Filer er tilsyneladende forsvundet fra intra ved overgangen til 
aula. Der arbejdes en oversigt over gældende principper – udkast 
udsendt som bilag til mødet. 
 
Trafikpolitik ønskes på under politikker og retningslinjer.  
 
Retningslinjer for brugen af forældreintra gælder ikke længere og 
slettes derfor. Der skal laves en ny.  
 
Der findes en længere skrivelse som dækker over flere ”princip-
områder” – f.eks. elevplaner, skolehjemsamtaler osv. 
Denne gennemgåes med henblik på at få den i oversigten af 
gældende principper (bilag til mødet). 
 
Sundhedspolitikken har der været arbejdet med, men det blev 
stoppet midlertidigt, da der også skulle arbejdes med 
kostpolitikken. Det ser ud til at der har været et forsøg på at 
sammenkæde de to, og dette arbejde er ikke færdiggjort. Dette 
arbejde genbesøges hen mod jul, og det kobles med de aftalte 
forsøg, der igangsættes jf. punkt 2. 
 
Det skal afklares, hvilket princip for lejrskoler og ekskursioner, 
der gælder.  
 
Afgang til at opfylde UV-forpligtigelse via Kulturskole/Eliteidræt – 
René søger i gamle filer. 
 
Når der er kommet overblik over principper og politikker og 
retningslinjer, skal det ind i skolebestyrelsens årshjul, hvornår der 
kigges på disse.  
 

4 Principper 
Gennemgang med henblik på 
beslutning om evt. justering. 
v. formanden - 15 min  

Se punkt 3. 



 
5 Valgperioder? 

4 år eller 2+2år? 
Genoptagelse af punkt fra sidste 
møde 
v. formanden 
20 min  

Drøftelse – fortsat fra sidste møde:  
Skal der være valg til bestyrelsen hver 4. år, eller skal der være 
valg med skiftende valgperioder, hvert 2. år?  
Det kan give en form for kontinuitet, men hos os konflikter det 
med den særlige konstruktion, der er på Lynghedeskolen med de 
mange afdelinger og med særlige repræsentationer herind i. 
Tidligere var der forskudt valg, men det er man gået fra jf. 
ovenstående.  
Kommunalbestyrelsen beslutter alene om nogle skal vælges for 
kun 2 år.  
Der er positive ting ved at skifte SB-medlemmer løbende, for så 
tabes så meget fælles viden.  
Evt. udfordringer ved forskudt valg skal undersøges nærmere ved 
forvaltningen. 
 
En løselig forespørgsel viser, at der er 4 for forskudt valgt og 3 for 
4-årigt valg. 
 
Hvis alle genopstiller og bliver valgt og der skal være forskudt 
valg, vil der være nogle, der skal være valgt for 4 år og nogle, der 
skal være valgt for 2 år.  
 
Der undersøges derfor nærmere og temaet tages op på næste 
møde.  
 

6 Coronaerfaringer 
Blivende tiltag? 
v. skoleleder 
30 min. 
 

Bilag fremsendt, fremlagt og drøftet. 
Udsagnene er samlet op fra forskellige fora bestående af ledelse 
og medarbejdere. 
Giver corona-anbefalinger anledning til at gøre nogle forhold 
permanente? 
Spørgsmål og opmærksomhedspunkter fra bestyrelsens side: 

• Forhold omkring færre fritidsaktiviteterne giver mindre 
stressede børn – hvordan er det dokumenteret? Baseret 
på observationer og udsagng fra børn og voksne.  

• Mindre vikardækning i især indskolingen – børnene trives 
bedre med færre lærerskift/voksenkontakter. 

• Udeliv og -undervisning kunne forfølges og højnes med 
gode aktiviteter 

• Fokus på hygiejne med færre syge børn og voksne – hvad 
kan gøres permanent? 

• Udskolingen, der ser frem til at kunne handle hos bageren 
igen – gode erfaringer med at blive på skolen i forhold til 
kost og delvist også på trivsel. Men kræver bedre 
aktivitetsmuligheder. 

• Hvordan kan forældrenes engagement og interesse 
fastholdes? Forældreudvalg mm. forskel på 
informationsniveauet. 



 

 

 

• Forskudte pauser og slukket for klokken giver noget   
interessant/spændende – anderledes skoledag 

• Fordele og ulemper ved manglende klokkemarkering til 
start og slut på dagen 

• Morgenmodtagelse mellemtrin og udskoling gør noget 
godt 

 
Skolebestyrelsens umiddelbare prioriteringer: 
Opgradering af udefaciliteter 
Fastholde fokus på hygiejne 
Kulturændring ift. udskolingens behov for at forlade skolen  
Bedre udeområder og aktivitetsmuligheder 
Anderledes skoledag som ikke kun er baseret på 45 min. 
 
Ledelsestiltag: 
Permanente spritstandere opsættes. 
 

7 Elevfravær og forældres 
kommunikation herom 
Skal helst i Aula. 
v. skoleleder 
15 min. 

I formuleringen ligger der lige nu, at man kan sms’e omkring 
fravær. Her er der en udfordring i, at kommunikation og 
dokumentation i givne sager ligger på en telefon. Aula er det 
foretrukne kommunikationsmiddel. Sms og messenger er ikke 
GDPR-sikret. 
Der er fra ledelsen et ønske om at omskrive til, at det er i aula, 
der kommunikeres og ikke via sms.  
 
Det kan være en udfordring, for sms er en lige vej igennem frem 
for aula. Nogle forældre er sværere at få i tale end andre, og her 
hjælper sms i kommunikationen ml. skole og hjem. 
 
Punktet tages op på næste møde da der ikke var tid til at drøfte 
det i bund. 
 

8 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i 

almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

5 min 

Ledelsen: 
Proceduren omkring rullende skolestart fraviges måske ved rul til 
februar 2021 grundet særlige individuelle omstændigheder. 
 
En medarbejder stopper i centeret, og da der er fuldt besat på 
pladserne i centeret, laves stillingsopslag til besættelse i 
begyndelsen af det nye år. 
 

9 Evt.  
Herunder punkter til kommende 
møde 
10 min 

Decembermødet flyttes til d. 7/12 samme tidspunkt grundet 
høringssvar, der har deadline d. 11/12.  
 
 

10 Eventuelle personsager  
 

Intet nyt at berette. 



 
Kommende møder: 

November       mandag 7.11. kl. 18.15-20.45  afd. Søndre 

December        mandag 14.12. kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

Januar  mandag 18.1.  kl. 18.15-20.45 afd. Stenderup 

Marts               mandag 15.3.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

April   mandag 19.4.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

Maj                  mandag 17.5.  kl. 18.15-20.45 afd. Stenderup 

Juni   mandag 21.6.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

 

 

 

_______________________                                                    _________________________ 

 René Brændstrup                                                                       Jeanett Hye 

 

______________________                                                        ________________________ 

Janni Matthiassen                                                                        Dorthe Meier 

 

______________________                                                         ________________________ 

Margit Schröter                                                                             Kenneth Horsbøl 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Tina Folsach                                                                                    Gitte Barkholt 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Benny Madsen                                                                              Bente Wutborg  

 

_______________________                                                        ________________________ 

Elevrepræsentant                                                                          Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Dorthe Rohwer                                                                               Søren Rahbek 


